
Protokół Nr 7/2015 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

 Rady Miejskiej Białogardu  
w dniu 29 maja 2015 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
 
 
Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami  
     pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
     w 2014 roku. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia żłobka miejskiego i ustalenia jego statutu, 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta 

dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz 
niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów o uprawnieniach szkół publicznych 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania,  

c) w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Białogard na 
lata 2015-2019, 

d) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
chronionych, 

e) w sprawie współdziałania Miasta Białogard z Gminą Tychowo w zakresie 
wykonywania zadań publicznych obejmujących zapewnienie opieki bezdomnym 
zwierzętom oraz ich wyłapywanie, 

f) zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych (ulic) w 
Białogardzie, 

g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015, 
h) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Białogard na dzień 31 

grudnia 2014 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Białogard na 
rok 2014, 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad 1.  Otwarcie posiedzenia. 
 Posiedzenie o godz. 1332 „otworzył i prowadził” M. Kopczyński Przewodniczący 
Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej Białogardu.  
   
Ad 2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Białogard  
          z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi  
          działalność pożytku publicznego w 2014 roku. 
 

M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych poinformowała, 
że w 2014 roku Burmistrz przeprowadził trzy otwarte konkursy ofert, w ramach których 
realizowano trzydzieści osiem zadań  z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 
podtrzymywania tradycji narodowej, kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury,  ochrony i promocji 
zdrowia, pomocy społecznej, przeciwdziałania narkomanii, profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych,  opieki i ochrony zwierząt.  

Środki budżetowe na realizację tych zadań wynosiły łącznie 778.300 zł. Organizacje 
zrealizowały zadania na kwotę 776.140, 55 zł.  

Ponadto organizacje miały okazję starać się w ramach procedury tzw. małych 
grantów na łączną kwotę 106.300 zł. Zadania zrealizowano na kwotę 105.536,99 zł. 
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Radny R. Borkowski  powiedział, że  stowarzyszenie „Teen Challenge” otrzymało  
3 lutego -10.000 zł, 2 stycznia -10.000 zł. Radny zapytał czy to były transze na jedno 
zadanie?  
 Pani Burmistrz odpowiedziała, że istotne jest na jakie zadania stowarzyszenia 
otrzymały dofinansowanie. Stowarzyszenia w ramach małych grantów występują do Miasta 
z propozycją realizacji jakiegoś zadania. Stowarzyszenie  „Teen Challenge” jest powołane 
przede wszystkim do opiekowania się osobami uzależnionymi od narkotyków. To jest jedynie 
stowarzyszenie, które realizuje to zadanie miejskie. Stowarzyszenie wystąpiło do Miasta ze 
swoim pomysłem, zadaniem.  
  Radny zapytał gdzie można sprawdzić jak stowarzyszenie zrealizowało to zadanie? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że stowarzyszenie złożyło sprawozdanie do Wydziału 
Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych. Zadanie musi być zrealizowane zgodnie z ofertą 
i umową. 
 
Ad 3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  
a) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia żłobka miejskiego i ustalenia jego  
    statutu 

M.  Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w uchwale przyjętej przez Radę w 2012 roku a dokładnie w statucie był 
zapis, że do żłobka miejskiego przyjmowane są tylko dzieci z terenu Białogardu. Po 
rekrutacji do naszego żłobka miejskiego w tym roku okazało się, że żłobek dysponuje 
jeszcze wolnymi miejscami i spora liczba rodziców z poza miasta telefonowała z zapytaniem 
czy ich dziecko może zostać przyjęte. Zgodnie z przepisami, które obowiązują  nie można 
przyjąć dzieci a Burmistrz chce dać taką możliwość rodzicom mieszkającym poza 
Białogardem, aby ich dziecko mogło uczęszczać do naszego miejskiego żłobka. 
 Radny J. Kwiecień powiedział, że oznacza to iż do tej pory nie mogły te dzieci 
uczęszczać.  
 Naczelnik odpowiedziała, że nie mogły. 
 Pani Burmistrz powiedziała, że niedawno wyodrębniając żłobek z Przedszkola 
Miejskiego Nr 3 zakładaliśmy,  że będzie dużo osób chętnych i przyjęliśmy z góry takie 
założenie i zapisaliśmy to  w statucie, iż żłobek prowadzony przez miejskie pieniądze jest dla 
dzieci z miasta.  
 Natomiast z ekonomicznego punktu widzenia logicznym jest, że jeżeli są wolne 
miejsca to one nie mogą stać puste, bo tracimy finansowo na tym.  
   Pierwszeństwo przy przyjmowaniu do żłobka będą miały dzieci z miasta.   
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
utworzenia żłobka miejskiego i ustalenia jego statutu, głosując: za - 4 (jednogłośnie).  
 

 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu  
    Miasta dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego    
    oraz niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów o uprawnieniach szkół  
    publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 
 
    M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych poinformowała, 
że w przepisie kompetencyjnym ustawy o systemie oświaty  został dopisany jeden wyraz 
„pobrania” i upoważnił organ do kontroli prawidłowości pobrania dotacji. Z tego tytułu musiała 
nastąpić zmiana tytułu uchwały podjętej w 2014 roku przez Radę i dwóch punktów w treści 
uchwały.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta dla niepublicznych przedszkoli i innych 
form wychowania przedszkolnego oraz niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
o uprawnieniach szkół publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania, głosując: za - 4 (jednogłośnie). 
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c) w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Białogard 
     na lata 2015-2019 
 
 Radny J. Sosnowski powiedział, że jeżeli najemca prowadzi w lokalu mieszkalnym 
działalność gospodarczą, to stawkę podstawową czynszu za 1 m2 powierzchni użytkowej 
każdego pomieszczenia, w którym prowadzona jest ta działalność podwyższa się o 100%.  
 Radny zapytał jak to wygląda w przypadku prowadzenia działalności przez krawcową 
czy szewca? Chodzi o drobną działalność. 
 Pani Burmistrz odpowiedziała, że osoby, które wynajmują lokal do prowadzenia 
działalności z reguły mają inne stawki, ale jeżeli ktoś wynajmując lokal mieszkalny w trakcie 
tego najmu zmieni zasady użytkowania lokalu lub jego części, to mamy prawo ją podwyższyć  
o 100%. 
 Radny zapytał jeżeli w mieszkaniu prowadzi przykładowo krawiectwo to czy 
automatycznie płaci 100% drożej? 
 Pani Burmistrz odpowiedziała, że na tej części na którą wskazuje do prowadzenia 
działalności musi płacić więcej.  
 Radny zapytał czy opłaty mogą mieścić się widełkach? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że są widełki i opłaty za lokale socjalne i komunalne i 
są one różne. Kształtują się od 1,30 zł do 5,60 zł w zależności  od tego czy jest to lokal 
socjalny czy komunalny i w zależności od standardu lokalu. 
 E. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej odpowiedziała, że lokal 
w którym prowadzona jest działalność gospodarcza traktowany jest lokal usługowy. Obecnie 
stawki w lokalu komunalnym są 3,99 zł a lokalu socjalnym 1,20 zł. Wtedy o 100% 
podnoszone są stawki i osoba musi mieć zgodę zarządcy na prowadzenie takiej działalności 
gospodarczej.  
 Radny J. Kwiecień zapytał  ile obecnie wynosi stawka bazowa od 1 m 2? 
 Naczelnik odpowiedziała, że wynosi 3,99 zł w lokalu komunalnym i 1,20 zł w lokalu 
socjalnym. 
 Pani Burmistrz odpowiedziała, że stawka 3,99 zł podlega jeszcze różnym 
modyfikacjom w zależności od sztandaru lokalu, podwyższeniem lub obniżeniem stawki 
 Radny R. Borkowski powiedział, że dużo budynków przeznaczonych jest do 
rozbiórki i jest to problem. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Białogard na lata 2015-2019, głosując: 
za -3, przeciw - 0, wstrzymało się - 1. 

 
d) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
    chronionych 
 

E. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej poinformowała, że 
zgodnie z art. 17  pkt 12 oraz art. 53 i 97 ust. 1 i 5 ustawy o pomocy społecznej do zadań 
własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy prowadzenie  i zapewnienie miejsc 
w mieszkaniach chronionych. Rada Miejska pod tym względem została zobowiązana do 
ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za te lokale mieszkaniowe. Opłata 
za pobyt w mieszkaniach chronionych ustala podmiot kierujący. W tym przypadku Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie, w uzgodnieniu z osobą  kierowaną 
uwzględniając przyznany zakres usług.  

Zakresy usług reguluje Rozporządzenie Ministra Pracy i Polityki Społecznej z 2012 
roku.   

Wparcie w mieszkaniach chronionych obejmuje: pracę socjalną, poradnictwo 
specjalistyczne: psychologów, terapeutów, naukę lub utrzymanie odpowiedniego poziomu  
sprawności w zakresie samoobsługi, samodzielności życiowej, rozwijanie kontaktów 
społecznych, pełnienia ról społecznych, pomoc w przemieszczaniu się, realizacji kontaktów 
społecznych a nawet ubieganie się o uzyskanie mieszkanie.  
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Opłaty za pobyt w mieszkaniu chronionym nie ponosi osoba, jeżeli jej kryterium 
dochodowe nie przekracza kryterium zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. 
Obecnie kryterium dochodowe wynosi 456 zł i osoba nie płaci podstawowego czynszu tylko 
ponosi koszty zużycia wody, energii elektrycznej i odpłatności za wywóz śmieci.  

Dyrektor MOPS ustala wysokość odpłatności za udzieloną pomoc.  
Mieszkanie chronione przeznaczone jest dla osób, które znajdują się w trudnej 

sytuacji życiowej. Są to zdarzenia losowe, wsparcie w przypadku przemocy w rodzinie, wiek, 
niepełnosprawność bądź dla osób opuszczających pieczę w rodzinie zastępczej, 
cudzoziemcy, którzy otrzymali status uchodźców.  

Radny R. Borkowski zapytał czy w pierwszej kolejności mogą korzystać mieszkańcy 
Białogardu? 

Naczelnik potwierdziła. 
Radny J. Sosnowski zapytał jak było dotychczas? 
Naczelnik odpowiedziała, że Miasto nie posiadało mieszkań chronionych. Dokładnie  

niedawno weszły w życie przepisy art. 53 ustawy o pomocy społecznej i dlatego mieliśmy 
możliwość uregulowania wszystkich świadczeń.  

Pani Burmistrz powiedziała, że była potrzeba istnienia takich mieszkań. Miasto 
realizowało projekt  „Cztery Kąty” i powstały tzw. mieszkania treningowe, które bezdomnych 
lokują na pewien czas w tych mieszkaniach. Bezdomni uczą sie spełniania podstawowych ról 
obywatelskich, aby płacić za mieszkanie, sprzątać aby móc ubiegać się o mieszkanie.  

Projekt dotyczy innej sfery:  niepełnosprawności wszelkiego rodzaju, samoobsługi. 
Generalnie lokal chroniony musi być nadzorowany lub musi być to mieszkanie w miejscu, 
gdzie jest na stałe komórka, która monitoruje te wszelkie osoby, które sobie nie radzą.   

   Przewodniczący Komisji powiedział, że Warsztaty Terapii Zajęciowej w większych 
miastach funkcjonują w obrębie takich mieszkań chronionych. Tam przez trzy miesiące 
osoby niepełnosprawne mieszkają w mieszkaniu samodzielnie i jest opiekun, trener. Jest  
pełna kontrola. 

Naczelnik odpowiedziała, że jest koordynator, który w każdej chwili może wejść do 
mieszkania i je sprawdzić. 

Radny J. Kwiecień zapytał czy na chwilą obecną mamy jedno takie mieszkanie? 
Naczelnik odpowiedziała, że jest jedno mieszkanie przy ul. Piłsudskiego 49. Jest to 

spore mieszkanie o powierzchni 76 m 2.. 
Radny J. Kwiecień zapytał czy potrzeby są większe?  
Naczelnik odpowiedziała, że są potrzeby i dosyć dużo osób zgłasza się do Wydziału 

Gospodarki Komunalnej w celu przydzielenia im takich mieszkań. Mamy ograniczoną liczbę 
mieszkań i pozyskujemy tylko w wyniku ruchu ludności. 

Radny J. Kwiecień zapytał jak długo osoba może przebywać w takim mieszkaniu? 
Naczelnik odpowiedziała, że określa to Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Na przykładzie decyzji dyrektorów z innych ośrodków okres wynosił 
maksymalnie trzy lata. 

Radny J. Kwiecień zapytał  czy planuje się utworzenie dwóch, trzech mieszkań? 
Naczelnik odpowiedziała, że w planie mamy przeznaczenie jednego budynku 

komunalnego. Będzie administrator budynku.   
Radny R. Borkowski zapytał czy mamy już przeznaczony budynek? 
Naczelnik odpowiedziała, że przymierzamy się. Z poprzedniego projektu uchwały 

wynika, że mamy 67 budynków w 100 % komunalnych i może uda się wyodrębnić taki 100% 
jeden budynek na mieszkania chronione. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że jeżeli pojawią się w środkach unijnych, których 
rozdanie niedługo się zacznie jakieś pieniądze, o które będziemy mogli sięgnąć to Burmistrz 
natychmiast zdecyduje, które z budynków komunalnych będzie podlegał takiej przebudowie  
i Miasto sięgnie po pieniądze.  

Radny R. Borkowski zapytał  co będzie po jakimś czasie jeżeli osoba nie dostosuje 
się do życia w mieszkaniu chronionym? 

 Pani Burmistrz odpowiedziała, że będziemy się zastanawiać i osoba może być 
skierowana do miejsca, gdzie będzie miała zapewnioną stałą opiekę. 
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Naczelnik odpowiedziała, że jeśli osoba niszczy, demoluje mieszkanie, bądź 
w przypadku konfliktów sąsiedzkich to osoba będzie musiała na wolnym rynku radzić sobie 
sama.  

Od godziny 1355 w posiedzeniu komisji uczestniczył radny J. Turnik.  
Radny J. Kwiecień zapytał czy osobę można eksmitować? 
Naczelnik odpowiedziała, że ustawa nie reguluje sprawy eksmisji. Brakuje 

wytycznych do wprowadzonych przepisów. W takim przypadku Miasto wystąpi do sądu.  
Radny J. Sosnowski zapytał czy można byłoby wprowadzić przepisy wewnętrzne? 
Naczelnik odpowiedziała, że został sporządzony regulamin i przekazany do Pani 

Dyrektor. Regulamin jest opracowywany.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że istotnym będzie rozpatrywanie każdego 

przypadku indywidualnie. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad  

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych, głosując: za - 5 
(jednogłośnie).  
  
e) w sprawie współdziałania Miasta Białogard z Gminą Tychowo w zakresie  
    wykonywania zadań publicznych obejmujących zapewnienie opieki bezdomnym  
    zwierzętom oraz ich wyłapywanie 

 
E. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej poinformowała, że 

zgodnie z art. 3 ust. 2 pkt 14 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach do 
obowiązkowych zadań własnych gminy należy w szczególności zapobieganie bezdomności 
zwierząt na zasadach określonych w przepisach ustawy o ochronie zwierząt. Zgodnie z art. 
11 tej ustawy zapobieganie bezdomności ma opierać się na zapewnieniu opieki bezdomnym 
zwierzętom oraz  ich wyłapywania. 

Zgodnie z art. 74 ustawy o samorządzie gminnym gminy mogą zawierać 
porozumienia międzygminne w sprawie powierzenia jednej z nich świadczonych przez nie 
zadań publicznych.  

Gmina wykonująca zadanie publiczne objęte porozumieniem przyjmuje prawa 
i obowiązki innej gminy. W tym przypadku jest to zapewnienie bezdomnym zwierzętom 
z gminy Tychowo miejsca w schronisku prowadzonym przez Miasto Białogard oraz 
wyłapywanie i odławianie na terenie gminy Tychowo zwierząt. 

Gmina Tychowo ma obowiązek udziału w kosztach realizacji powierzonego zadania, 
zaś Miasto Białogard realizuje to zadanie innej jednostki poprzez otrzymywanie od niej 
dotacji celowe w kwocie i na zasadach, określonych w porozumieniu.  

Przejęcie zadań publicznych od innej gminy na podstawie porozumienia wymaga 
zgody Rady Miasta przyjmującej. Sama uchwała nie rodzi skutków finansowych dla budżetu  
Miasta, ponieważ gmina musi pokrywać koszty utrzymania i realizacji tego zadania. 

Radny J. Kwiecień zapytał czy wiemy jaka to jest kwota i ile psów jest 
zaplanowanych? 

Naczelnik odpowiedziała, że porozumienie będzie przygotowane i dopiero w drodze 
negocjacji będą określone kwoty. 

Pani Burmistrz powiedziała, że kwota wynika z planu finansowego Gminy Tychowo 
tworzonego w listopadzie na rok obecny i w budżecie jest zapisana kwota 20.000 zł. 
Natomiast na ile ona zostanie wykorzystana,  to będzie proporcjonalne do ilości odłowionych 
zwierząt na terenie gminy Tychowo. W tej chwili mamy jednego psa z Tychowa na terenie 
naszego schroniska.  

Radny R. Borkowski zapytał ile jest psów w schronisku miejskim? 
Pani Burmistrz odpowiedziała, że w tej chwili jest osiem zwierząt. 
Naczelnik odpowiedziała, że od wczoraj są trzy szczeniaki.   
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  współdziałania Miasta 
Białogard z Gminą Tychowo w zakresie wykonywania zadań publicznych obejmujących 
zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie, głosując: za - 3, przeciw 
-1, wstrzymało się - 1. 

 
 
f) zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych (ulic)  
    w Białogardzie 
 

E. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej poinformowała, że 
zgodnie z art. 7 ust. 32 ustawy o drogach publicznych organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego ustala i uchwala przebieg dróg do dróg, które wcześniejszymi 
uchwałami Rady Miejskiej zostały już zaliczone do kategorii dróg miejskich i których przebieg 
ustalono.  

Do siedemnastu ulic dodaje się kolejne działki. Są to działki, które powstały w wyniku 
podziałów geodezyjnych. Jedne w celu poszerzenia pasa drogowego a inne jako dojazdy do 
wytyczonych nowych działek budowanych. Przebieg przedmiotowych ulic jest zgodny 
z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Miasta i w związku z tym istnieje 
konieczność przyjęcia i ustalenia ich przebiegu przez Radę Miejską.  
  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  ustalenia przebiegu 
dróg gminnych (ulic) w Białogardzie, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  

 
g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015 

 
D. Dankowska Zastępca Skarbnika Miasta poinformowała, że projekt uchwały 

o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015 zmienia tylko plan wydatków. Dokonuje się 
przesunięć pomiędzy działami. W rozdziale 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami 
zwiększamy w § 4270 kwotę  o 80.000 zł na remonty z przeznaczeniem na wykonanie 
uszczelniania przewodów kominowych w budynkach komunalnych. Jest to zwiększenie 
planu finansowego ZGKiM Sp. z o.o.  
 Proponuje się zwiększenie dotacji dla Centrum Kultury i Spotkań Europejskich na 
organizację imprez z okazji Dnia Białogardu i Bitwy o Krowę o kwotę 83.000 zł.  
 Zwiększamy w  rozdziale 92695 wydatki z przeznaczeniem na współorganizację  
imprezy pn. Bieg Dnia Olimpijskiego.  
 Zmniejszamy wydatki w zakupie usług pozostałych z rozdziału 71004 Plany 
zagospodarowani przestrzennego, z tytułu potencjalnych spłat udzielonych poręczeń i kwotę 
ze żłobka, która została wprowadzona do § 4300. Jest to dotacja jaką Miasto otrzymało i są 
to wolne środki, które zostaną przesunięte na potrzeby Miasta. 
 Radny R. Borkowski powiedział, że co miesiąc zwiększane są wydatki na ZGKIM 
Sp. z o.o. to jest 150.000 zł na schronisko, 80.000 zł. 

 Pani Burmistrz odpowiedziała, że jest to specyficzne w przypadku budującego się 
zakładu, budującej się jednostki. Miasto zlecając i na początku ustalając zakres działania tej 
jednostki jako spółki nie mieliśmy do końca świadomości jakie będą zadania i ile na te 
zadania będzie potrzebne. Kiedyś było kilka jeśli nie kilkanaście podmiotów zewnętrznych, 
które realizowały te zadania zlecone.   

Trudno było na początku przyjąć ile akurat pieniędzy będzie im potrzebnych. Kwota  
80.000 zł dotyczy szlamowania kominów i  jest to wynik przeglądu kominiarskiego. Jeśli nie 
wyszlamujemy tych kominów teraz, to na zimę ludzie nie będą mogli grzać w mieszkaniach 
komunalnych, a to też trudno przewidzieć i trzeba będzie szlamować kominów.  

Te zmiany co miesięczne i dodatki do wydatków spółki biorą się z tego, że spółka jest 
ciągle w budowie i tworzy się, a z drugiej strony istnieją nieprzewidywalne w żaden sposób 
wydatki. 

Radny J. Sosnowski powiedział, że w ubiegłym roku na ulicy, gdzie mieszka Radny 
kominy nie były oczyszczone i dzieci zatruły się. Skończyło się pobytem dzieci w szpitalu. 
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Radny R. Borkowski powiedział, że spółka nie istnieje rok czasu, tylko istnieje już 
trochę lat. 

Radny J. Kwiecień zapytał czy ta kwota bierze się z ekspertyzy, że trzeba 
dwadzieścia kominów zrobić czy wszystkie budynki?  

Pani Burmistrz odpowiedziała, że kwota bierze się z opinii biegłych, czyli w tym 
przypadku kominiarzy. Procedura polega na tym, że przyjeżdża Straż Pożarna i zabrania 
palenia w danym piecu mówiąc, że trzeba przejść na innego typu ogrzewania albo należy 
wyszlamować przewód kominowy, bo inaczej grozi to zaczadzeniem lub innym przypadkiem 
zagrażającym życiu. Wtedy rodzina decyduje czy przechodzi na inny typ ogrzewania, jeżeli 
finansowo jest ją na to stać, albo szlamujemy kominy. Najczęściej jest to spowodowane tym, 
że osoby nie  zachowują podstawowych wymogów i palą mokrym drewnem. Powoduje to, że 
kominy są niedrożne i zagrażają bezpieczeństwu i życiu. 

Przewodniczący Komisji zapytał o dofinansowanie Centrum Kultury o 83.000 zł i 
czy zmieniła się procedura, ponieważ do tej pory płaciło Miasto?  

Zastępca Skarbnika odpowiedziała, że teraz koszty ponosi Centrum Kultury a Miasto 
zwiększa dotację.   

Pani Burmistrz odpowiedziała, że płatnikiem teraz będzie Centrum Kultury i Spotkań 
Europejskich a nie Miasto i stąd ta zmiana.  

Radny J. Kwiecień zapytał o dofinansowanie w kwocie 14.500 zł na Bieg Dnia 
Olimpijskiego i czy już jakieś pieniądze zostały wydane?  

D. Dankowska odpowiedziała, że wkład Miasta wynosi 14.500 zł., 20.000 zł na dać 
Mac Donald, 9.000 zł BOSiR , 5.000 zł z promocji Urzędu, 8.500 zł - Iskra . Razem 58.000 zł. 

Radny J. Kwiecień odpowiedział, że jest to droga impreza.  
Pani Burmistrz odpowiedziała, że w Polsce w ciągu roku odbywa się jeden taki bieg. 

W tym roku zaproponowano aby odbył się w Białogardzie. Od roku o tym rozmawiamy. Pan 
Stanisław Kopeć, który opiekuje się olimpijczykami i jest w Wojewódzkiej Radzie Sportu 
przyjechał z prośbą do Burmistrza czy byłby skłonny aby bieg odbył się w Białogardzie. 
Ponieważ Białogard słynie ze sportu, ma dobrą infrastrukturę i jest szkoła imienia 
Olimpijczyków  Burmistrz zgodził się  licząc na to, że finansowanie będzie wieloźródłowe. 
Tak też jest.  

Ponadto Bieg Dnia Olimpijskiego połączony będzie z Galą Sportu. Odbędzie się 
wręczanie nagród sportowcom. Imprezy będą trwały dwa dni. Bieg Dnia Olimpijskiego jest 
dużą promocją miasta 

Radny R. Borkowski powiedział, że zmniejsza się wydatki o kwotę 6.000 zł z planu 
zagospodarowania przestrzennego. Czy to jest ogólnie na plany, które mają być w całym 
mieście? 

D. Danowska odpowiedziała, że Wydział Zagospodarowania Przestrzennego 
planował usługę lecz stwierdził, że w tym roku jest to za niska kwota i zadanie zostanie 
przesunięte na lata następne i dlatego te środki zostały uwolnione. 

Radny R. Borkowski powiedział, że oczekuje na plan zagospodarowania  
Nowowiejskiego, dlatego ta kwota go zainteresowała.  

  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały budżetowej na  

rok 2015, głosując: za- 3, przeciw -0, wstrzymało się - 2.  
 

h) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Białogard na dzień 31 
    grudnia 2014 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Białogard na  
    rok 2014 
  
 Zastępca Skarbnika odpowiedziała, że sprawozdanie z wykonania było już 
omawiane na komisjach natomiast uchwała w sprawie zatwierdzenia musi być podjęta przez 
Radę.  
 Pani Burmistrz powiedziała, że w przypadku sprawozdania finansowego za rok 
poprzedni, to wypowiadała się najbardziej merytoryczna komisja w tym zakresie. 
Wypowiedziała się instytucja zewnętrzna, czyli Regionalna Izba Obrachunkowa.  
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Jest opinia z dnia 15 kwietnia 2015 r.  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, która  
pozytywnie opiniuje sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu w roku 2014 wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego.   
 
 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Miasta Białogard na dzień 31 grudnia 2014 r. wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 2014, głosując: za - 3, 
przeciw - 0, wstrzymało się - 2. 
 
Ad 4. Sprawy różne. 
 Komisja przyjęła protokół z posiedzenia Komisji w dniu 28 kwietnia 2015 r.,  
głosując: za - 5 (jednogłośnie).  
 Pani Burmistrz zaprosiła radnych na otwarcie placów treningowych NEW AGE FIT 
połączonej z Dniem Dziecka w Gminie Dobrej w dniu 31 maja 2015 r.    
 
Ad 5.  Zamknięcie posiedzenia. 
  O godzinie  1430 M. Kopczyński Przewodniczący Komisji zakończył posiedzenie 
Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska 

 

Przewodniczący  Komisji 
              
                                                 Marek Kopczyński    


